
 

VERSLAG MILIEURAAD – 17.06.2020 

 

 

STEMGERECHTIGD  

    

Aanwezig (A), 

verontschuldigd (V) of 

afwezig (/) 

Milieu- en 

natuurverenigingen 
Natuurpunt Jozef Bousse A 

Natuurpunt Christiaen Pottillius V 

Natuurpunt Rik Libbrecht V 

Natuurpunt Lieve Pottelancie A 

VELT Wilfried Samaey / 

Erkende 

wildbeheereenheden (1) WBE Leie & Schelde Joost Ghyssel 
/ 

Adviesraden Ouderadviesraad (OAR) André Sonneville / 

Cultuurraad Christine Depaepe A 
Onderwijsinstellingen Futura Ons dorp Nele Van Waeyenberge A 

Futura scholen Frederick Berton V  
Beroepsgroepen en -

organisaties (2) 
Bedrijfsgilde Menen - 

Lauwe - Rekkem Dirk Descamps 

A 

 Unizo Lut Ghesquiere A 

Uit persoonlijk 

engagement 
 Yves Van den Abeele A 

 Filiep Pille A 

 Gerard Cools V 

 Pascal Poot A 

JazzStoria Bernard Joye / 
Belangengroepen en/of 

wijkcomités 
Menen: Wijkcomité  Nancy Matthews V 

NIET-

STEMGERECHTIGD     

 

Schepen van Klimaat Stadsbestuur Menen Patrick Roose A 
Stedelijke ambtenaren Stadsbestuur Menen Polien Claeys A 
Stedelijke ambtenaren Stadsbestuur Menen Marie Malsagne V 
GASTEN      

//    

 

  



1. Goedkeuring verslag vorige milieuraad 

 Vorig verslag werd goedgekeurd zonder opmerkingen 

2. Bijenplan / Actie week van de bij: City of Love / ByeByeGrass charter 

 Toelichting Polien: 

o Bijenplan is in opmaak, verschillende luiken: groenbeleid stad / sensibilisering / 

educatie / participatie 

 

o Actie Menen City Of Love: 3 projecten gecombineerd: Onthard je mee, zaaien 

(bloemzaad), laten bloeien/zoemen, geveltuin, bloemen op de brug, …  

 

o ByeByeGrass Charter, essentie: inventarisatie/toekomstvisie op stellen/beheerplan; 

opdeling in verschillende categorieën; minder maaien  

Alle oppervlakken met kort gemaaid gras zonder speel-, recreatie- en/of andere 

functie worden beter getransformeerd naar (natuurlijke) bloemenrijke en 

kruidenrijke graslanden, bloemrijke ruigtes met randen bestaande uit inheemse 

struiken en/of bomen. Het maaien van deze gebieden gebeurt gefaseerd zodat de 

plaatselijke fauna de kans krijgt maaiperiodes te overleven. 

 Link filmpje bijen: https://www.facebook.com/StadMenen/videos/251394072940194  

 

 opmerking Yves: Bij de heraanleg van publieke ruimte, belangrijk om geen hindernissen te 

plaatsen in het gras zo kan het maaien geoptimaliseerd worden en dient er bijvoorbeeld niet 

met een extra handmaaier rond gegaan te worden (geluidsoverlast + extra verbruik/werk). 

 opmerking Yves: Sensibilisatieactie omtrent het gebruik van pesticides bij particulieren is 

wenselijk.  

o opmerking Lut: nieuwe producten werken niet meer, het is een moeilijke oefening, 

de alternatieven moeten aangegeven worden bij de sensibilisering 

o opmerking schepen Roose: is groen die ontstaat altijd slecht? Wisselwerking tussen 

netheid en biodiversiteit is belangrijk.  

Geveltuintjes is iets waar we op inzetten. Keuze om geen subsidies te geven, maar de 

regelgeving is wel versoepeld om meer mensen de kans te geven. Standaard worden 

straatbomen voorzien bij wegaanleg. 

 

3. Barakkenpark inrichtingsplan 

 Toelichting Polien: Na het participatiemoment werd door BUUR een ontwerp gemaakt van 

het barakkenpark. Toelichting beplantingsplan/vlonderpad/water/fit-o-meter/… 

Onze dienst maakte een filmpje waarin heel het ontwerp toegelicht wordt. Dit filmpje kan je 

downloaden via volgende link:  https://we.tl/t-VtDDQseQqf , er wordt deze week nog een 

persbericht uitgestuurd, dus er volgt nog een mail met de link van de website naar het 

persbericht met PowerPointpresentatie 

 Schepen Roose: Blij jullie dit te kunnen tonen alsook te tonen dat rekening werd gehouden 

met de input van de milieuraad. 

 

 

https://www.facebook.com/StadMenen/videos/251394072940194
https://we.tl/t-VtDDQseQqf


4. Vuilnisbakkenplan 

 Toelichting vd opstart door Polien: Stad Menen werd als een van de eerste steden 

geselecteerd door OVAM voor het opstarten van een coachingstraject rond zwerfvuil in 

Menen. Hiervoor werd iemand aangesteld bij Mirom die verschillende projecten heeft 

opgestart in Menen omtrent zwerfvuil, o.a. het vuilnisbakkenplan. In 2019 liep het 

coachingstraject ten einde, waardoor de afwerking van het vuilnisbakkenplan terug bij de 

stad kwam. Ondertussen werd de visie rond vuilnisbakken goedgekeurd op het CBS en 

werden de eerste vuilnisbakken geplaatst. 

 Foto van de nieuwe vuilnisbakken met peukbakje die al geplaatst zijn o.a. aan Bois de 

Boulogne:

 
 

 Toelichting vd visie door schepen Roose: Visualisatie/zichtbaarheid staat centraal, vandaar 

worden de vuilnisbak geplaatst bij de ingang, niet meer aan bankjes, zo blijft het bankje 

bruikbaar ook bij volle vuilbak. Plein per plein wordt bekeken en uitgerust deze zomer. Ook is 

gedacht aan sluikstorten. Dit willen we verminderen door visuele controle: vuilnisbakken 

staan bij verlichtingspalen en in het zicht. Niemand is ook genoodzaakt te sluikstorten: in het 

sociaal beleid van de stad wordt voorzien dat iedereen die in financiële moeilijkheden zit een 

beroep kan doen op 2 vuilniszakken per maand. Daarnaast kreeg Mirom Menen recent ook 

een aanpassing van hun vergunning zodat er nu ook een vuilniszak kan worden gebracht naar 

het containerpark, dit omdat dit soms als drogreden werd aangehaald om te sluikstorten. 

Geen opvallende kleur gekozen omdat het straatmeubilair blijft. 

 Opmerking Yves: sluikstort in Bois de Boulogne, sensibilisatie in scholen nodig.  

o Opmerking schepen Roose: Gasboete heeft weinig effect, wil om jongeren 3 dagen te 

laten meelopen met de groene ridders.  



 Opmerkingen schepen Roose: De vuilnisbakken zijn een investering van 50 duizend euro 

materiaalkost ondanks subsidie. 

 Opmerking Lieve: bij de poel is er veel afval.  

o Opmerking schepen Roose: het gaat om sluikstort, o.a. door bewoner. 

 Opmerking Nele: waarom werd niet gekozen voor gescheiden inzameling?  

o Schepen Roose: kan onvoldoende kwalitatief PMD uitgehaald worden blijkt uit 

onderzoek, vandaar gekozen voor enkel restafval. 

 

5. Stadsbos stand van zaken 

 Toelichting Polien: Langs de Reutelbeek/Geluwebeek liggen verschillende percelen in 

eigendom van OCMW Wervik/Stad Menen/Provincie West-Vlaanderen. Wens is om hier, in 

samenwerking van stadlandschap Leie en Schelde, een samenwerking op te starten waar de 

provincie ook mee is in het verhaal. 

Locatie Tyberghein: 

 

 Toelichting schepen Roose: Positief verhaal dat de overeenkomst met Stad Wervik 

gerealiseerd werd tot samenwerking. 

 Opmerking Jozef: Perceel van 5 hectaren waar door het RUP bestemming gewijzigd is naar 

bos, is in eigendom van OCMW Wervik. 

 

 



6. Snoezelbos 

 Toelichting Polien: Het Snoezelbos wordt gerealiseerd op de hoek van de Volkslaan en de 

Bruggestraat te Menen. Er werd een subsidie binnengehaald van meer dan 35.000 euro, 

doordat we werden geselecteerd als een van de 30 laureaten uit 113 projecten. Normaal 

werd een informatiesessie voorzien in Andante, maar door de coronacrisis werd geopteerd 

om een website te maken in de plaats waar alle info op terug te vinden is. Communicatie 

over de website werd per brief aan de buurtbewoners meegedeeld en verscheen ook in de 

Leiedraad. 

Website met alle info + het ontwerp: https://www.menen.be/snoezelbos 

 

 opmerking Yves: Vraag naar mogelijkheid tot verplanten van de bomen (platanen) aan het 

station naar nieuwe projecten 

o opmerking schepen Roose: niet betaalbaar 

o opmerking Dirk: probleem dat er voedseltekort is. De wortels zoeken voedsel en 

steken op door het asfalt. 

 

7. Wonderwoudjes 

 Toelichting Polien: Naast de subsidie voor het snoezelbos (projectoproep Natuur in je buurt), 

werd ook 2x de subsidie van €4000 binnengehaald voor een wonderwoud (projectoproep 

Gemeente voor de toekomst). Een eerste wonderwoud zal worden gerealiseerd aan de 

Tuinwijk in Lauwe, waar recent de oude school werd afgebroken. Mooi onthardingsproject. 

 

Normaal zou een participatiemoment georganiseerd worden, maar door de coronacrisis 

werd beslist dit digitaal te laten doorgaan. Er werd een folder verspreid met een link naar 

een enquête (mogelijkheid tot bellen voor mensen zonder pc). Dit was zeker een succes, veel 

input kwam binnen. Hoofdzakelijke wens van de buurt tot: picknicken/water/bos/rust/spelen 

 

https://www.menen.be/snoezelbos


Tweede wonderwoud komt in de Wervikstraat, op de kop met de Lage weg. Bedoeling zou 

zijn hier een fietsdoorsteek te voorzien, van het jaagpad naar de Wervikstraat en deze in het 

groen te omhullen. Mogelijk voorzien we hier ook een deel geboortebos (2018 en/of 2019) 

 

 

  

 opmerking Jozef: geboortebos beter niet versnipperen 

 opmerking Pascal: 500 per jaar, dus 3 jaar is 1500: 1/5 van de geboorten gaat in op de vraag. 

Afspraak om informatie omtrent geboortebos door te mailen. 

 opmerking Yves: In Leiedraad zou eens een overzicht van alle projecten moeten gepubliceerd 

worden. 

o Opmerking Polien/schepen: nog wat te vroeg, eerst realisaties dan communicatie. 

 

8. Bebossingsproject Waterstraat Rekkem – Plant-een-bos vzw 

 Toelichting Polien: stuk grond staat te koop op hoek tussen Waterstraat / Vierwegenstraat te 

Rekkem (4 856m²). Stad Menen gaf dit door aan VZW Plant-een-bos. De vereniging heeft tot 

doel bij te dragen tot de duurzame ontwikkeling van natuur en bos. De nadruk ligt hierbij op 

het aanplanten van bossen. Concreet is het heel simpel, je kan via de website van de vzw een 

boom aankopen/cadeau doen. De VZW plant zo een bos. Zij hebben een compromis om dit 

perceel te kopen. Zij zullen het bebossen. De stad gaat nog in overleg met de VZW om te 

kijken hoe het project concreet uitgewerkt zal worden (Enkel bomen? Dichtheid? 

Wandelpad?) 

 toelichting Patrick: Aansluiten met speelterrein Wijk ten Dale wenselijk. Het leuke aan dit 

project is dat de mensen meegenomen worden in sensibilisatie. 

 Opmerking Jozef: Goede locatie want er loopt een trage weg. Natuurpunt wou dit stukje ook, 

maar als het voor de natuur is, geen opbod.  



9. Straatbomen 

 Vraag van schepen Roose aan de Milieuraad: Er lopen verschillende projecten rond riolering 

(bv. Wahistraat) en andere projecten waar een heraanleg nodig is, er dienen daar 

straatbomen ingeplant te worden, zijn er ideeën/kennis interessante bomen die ons 

aangeraden worden? 

 Opmerking Filiep: spiegel afrijden echt probleem in Wahisstraat  

o Schepen Roose: door bomen te planten dit een stuk vermijden. 

 Opmerking Christine: meenemen dat bepaalde Linden plaksel afgeven 

o Jozef: zetten waar er gras is, niet waar auto’s staan. 

o Dirk: niet alle lindesoorten 

 Opmerking  Dirk: er dient rekening gehouden te worden met de plaats dat een boom 

inneemt, bv smalle stukken Wahisstraat  

o Schepen Roose: gaan voor een zuilvormige boom 

o Christine: zoals de zuilvormige eiken 

o Jozef: Haagbeuk ideaal. 

 Opmerking Yves: Enkele straten doorgeven  

 Polien: concrete projecten kunnen we hier voorleggen op een volgende milieuraad en 

suggesties mogen altijd doorgegeven worden aan milieudienst (milieu@menen.be).   

 

 

10. Varia 

- Yves 

 Dendrologisch verslag zou wenselijk zijn voor de stad, zo is er zicht op welke bomen er al zijn. 

o schepen Roose: akkoord, maar focus ligt op bij planten van bomen 

o Polien: Leiedal zal hier ook een input doen, even afwachten 

 Afsluiting bermen Bois de boulogne dienen nagekeken te worden 

 

- Christine: 

 Boeiende bomen, krijgen die ook een plaats, tulpenboom is bijvoorbeeld prachtig, maar 

geeft wel veel afval, bijvoorbeeld in een bos/park 

- Nele: 

 Vorig verslag werd gezegd dat we gingen nadenken over promoten Operatie Proper 

o Polien: input altijd welkom, nudging project werd ook gelanceerd 

 Maandelijks worden foto’s gepost op de site van de MooiMakers, maar dit is nergens 

zichtbaar. Er is ook geen overzicht van alle acties van andere scholen  

o Polien vraagt dit na aan de MooiMakers 

o Polien TO DO: Info nudgingproject doorsturen naar Nele 

- Dirk 

 Subsidies vooraf zijn goed, maar ook aandacht voor geld na de realisaties bijvoorbeeld: 

‘green cities’  

o Schepen Roose is op de hoogte van dit project 



- Pascal 

 Gezinsbond ipv persoonlijk engagement 

- Jozef 

 Wevelgem veel uitbreidingen van kippen en kalkoenkwekerijen, hier ook? 

o Polien vraagt dit na. 

 

- Polien 

 Luchtkwaliteit stand van zaken werd gevraagd vorige Milieuraad 

o Toelichting: dioxine / PCB nog altijd te hoog 

o verslag wordt toegevoegd aan de mail 

o belangrijkste taak stad: herhaling sensibilisering 

 


